
FLORIAN ALDEA, CARPATCEMENT HOLDING:

“Piaþa cimentului va rãmâne,
cel mai probabil, la nivelul din 2013, în ciuda
evoluþiei pozitive din prima parte a anului”

Reporter: Cum apreciaþi cã a
evoluat piaþa construcþiilor în pri-
mul semestru? Dar piaþa cimentu-
lui? Cum au mers vânzãrile de ci-
ment ale companiei în primele
ºase luni?

Florian Aldea: Potrivit informa-
þiilor publicate de Institutul Naþio-
nal de Statisticã, în primele 4 luni
din 2014 s-a înregistrat o uºoarã
revenire a volumului lucrãrilor rezi-
denþiale în comparaþie cu anul tre-
cut, în procente variind între 4 ºi
10%, în condiþiile unei scãderi de
ansamblu a lucrãrilor de construc-
þii de aproximativ 9%.

Dacã în cifre se poate vorbi de o
miºcare în sens pozitiv faþã de anii
precedenþi, pe anumite segmente, în
realitate nu putem spune cã vorbim
de o revenire consistentã a acestui
segment, ci mai degrabã doar de o
tendinþã de re-poziþionare.

Referitor la compania noastrã, în
comparaþie cu anul 2013, volumele
din prima parte a anului 2014 au
fost în uºoarã creºtere în special da-
toritã condiþiilor meteo favorabile.

Reporter: Care sunt principalele
probleme cu care v-aþi confruntat
în prima jumãtate a acestui an?

Florian Aldea: Scãderea volumu-
lui execuþiei lucrãrilor în infrastruc-
turã, lipsa finanþãrii pentru pro-
iecte noi, apetitul scãzut pentru in-
vestiþii atât al companiilor; cât ºi al
persoanelor fizice, afecteazã piaþa
anului 2014. De asemenea, intro-
ducerea unor taxe ºi impozite noi,
au impact în costurile de produc-
þie ale companiei.

Lipsa cash flow-ului disponibil în
piaþã, face sã creascã riscul pe înca-

sãri. Acesta este principalul motiv
pentru care acþionãm pro-activ în
protejarea companiei noastre pen-
tru a minimiza aceste riscuri.

Reporter: Cum credeþi cã va fi
anul 2014 din punct de vedere al
vânzãrilor de ciment având în ve-
dere evoluþia din prima jumãtate a
anului ºi faptul cã avem alegeri
prezidenþiale în toamnã?

Florian Aldea: Sezonalitatea
este o caractersiticã a industriei în
care activãm ºi nu putem face esti-
mãri cât mai realiste în ceea ce pri-
veºte evoluþia pieþei cimentului pe
întregul an 2014. În ciuda evoluþiei
pozitive din prima parte a anului,
estimãm cã piaþa va rãmâne, cel
mai probabil, la nivelul înregistrat
în 2013, cu menþiunea cã pot apã-
rea oricând creºteri sau uºoare scã-
deri. Piaþã existã, nevoi sunt, lip-
seºte încã încrederea ºi finanþarea.

Important este sã ne mobilizãm
cât mai mult în a “face”, mai ales cã
existã fonduri UE care aºteaptã sã
fie accesate ºi cã România are mult
de recuperat pentru a ajunge la
standardele Comunitãþii Europene.

În orice caz, pentru noi, la Carpat-
cement, nu doar volumele contea-
zã, ci ºi satisfacþia clienþilor noºtri.
Avem produse specifice nouã, care
ne diferenþiazã pe piaþã ºi care
sunt un real avantaj pentru clienþii
noºtri, ajutându-i sã îºi creascã per-
formanþa într-un raport just calita-
te/preþ.

Reporter: Se vede creºterea ab-
sorbþiei fondurilor europene din
ultimul an în piaþã ºi în vânzãrile de
ciment? Din ce zone a venit cere-
rea de ciment in prima jumatate a

anului?
Florian Aldea: Am vãzut ºi noi in-

formaþiile cu privire la creºterea gra-
dului de absorbþie a fondurilor euro-
pene ºi salutãm orice iniþiative guver-
namentale care sã conducã la creºte-
rea economicã ºi la atragerea de
finanþãri comunitare. Cu toate
acestea, marile proiecte de infra-
structurã par cã stagneazã, în timp ce
ponderea proiectelor mici a crescut.

Reporter: Pe piaþa imobiliarã par
cã sunt semne de revenire pe sec-
torul rezidenþial. Dumneavoastrã
cum vedeþi situaþia?

Florian Aldea: Chiar dacã unii in-
vestitori, puþini la numãr în compa-
raþie cu nevoile pieþei, sunt în sta-

diul în care intenþioneazã reluarea
unor proiecte sau chiar au demarat
astfel de acþiuni, pentru a vorbi de
revenirea pieþei imobiliare ar tre-
bui sã fie finalizate ºi puse în
vânzare aceste ansambluri începu-
te sau a acelora deja finalizate ºi
netranzacþionate încã.

Consider cã aceastã tendinþã se-
sizatã de consultanþii imobiliari
este doar aparentã, realitatea de-
pinzând în mare mãsurã de evolu-
þia contextului economic ºi de re-
lansarea creditelor bancare pentru
persoane fizice.

Reporter: Vã mulþumesc!
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Piaþa cimentului va rãmâne, cel mai probabil, la nivelul din 2013, în ciuda evoluþiei pozitive

din prima parte a anului, apreciazã Florian Aldea, preºedinte - Director general al Carpatce-

ment Holding România, care ne-a declarat cã, în realitate, nu se poate vorbi de o revenire

consistentã a sectorului rezidenþial, ci mai degrabã doar de o tendinþã de re-poziþionare.

Domnia sa susþine cã societatea pe care o conduce a avut o uºoarã creºtere a volumelor de

ciment vândute în prima parte a anului în special datoritã condiþiilor meteo favorabile.


